
Til sagen ”Henvendelser til lokaludvalget, januar 2024” 
 

Ad 2. Øster Farimagsgade: Svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen 

 

Fra: Søren Kastoft 

Sendt: 3. januar 2024 10:29 

Emne: Om krydset Sølvgade / Nørre Farimagsgade og planerne for vejene i området 

 

(…) 

 

Københavns Kommune har ingen aktuelle planer om at ændre på krydsene ved Sølvtorvet (Sølvgade/Øster 

Farimagsgade), men kommunen planlægger i 2025 at udføre vejgenopretning af Øster Farimagsgade på 

strækningen mellem Sølvtorvet og Dag Hammarskjölds Allé, sådan at alle kantsten og belægninger på 

fortove, cykelstier og kørebane udskiftes. De nuværende granitstensbelægninger genetableres, men der 

anvendes nye fliser og der udføres nye asfaltslidlag. Sidevejenes brostensoverkørsler gensættes med 

eksisterende brosten. Dog etableres overkørslerne med granitbordursten for at forbedre tilgængeligheden 

for dårligt gående mv. 

 

Kommunen ønsker at reducere den tilladte hastighed på strækningen fra 50 km/t til 40 km/t. Derfor gøres 

køresporene smallere, så de passer til den ønskede hastighed. Det sker ved at cykelstien ved 

Kartoffelrækkerne bliver flyttet ca. 0,5 m tættere på kørebanen samtidig med at der etableres en form for 

midterhelle i vejmidten. Det giver i tilgift bedre plads til træerne. 

 

Tilsvarende vil ske på strækningen langs Holmens Kirkegård. 

 

Projektet er på nuværende tidspunkt i planlægningsfasen, og vi kender således ikke alle detaljer endnu. 

Områdets beboere vil blive nærmere orienteret om projektet senere i år. Projektlederen Jan Bährentz, er 

sat på cc i denne mail.  

 

 
Med venlig hilsen  

Søren Kastoft 
Enhedschef 

 

Fra: Søren Kastoft  

Sendt: 3. januar 2024 13:13 

Emne: Om fredeliggørelse af Webersgade 

 

(…) 

 

Tak for dit forslag og dit engagement.  

 

Forslaget om at fredeliggøre Webersgade har været fremsat flere gange de gennem de seneste 10 – 15 år, 

men det er dog ikke blevet besluttet at arbejde videre i den retning. 

 

Du spørger om du kan indsende dit forslag formelt til kommunen. Det kan du naturligvis altid gøre, og du vil 

så modtage et formelt svar, som vil være afpasset til det du helt konkret sender ind. Forvaltningen vil 

normalt ikke udarbejde beslutningsforslag af denne type og omfang af egen drift. 

 

Forslaget indeholder efter min vurdering så store omlægninger af trafik og byrum, at det vil skulle følge den 

normale proces for vedtagelse af et kommunalt trafik- og byrumprojekt. Det betyder at mindst en 

folkevalgt politiker skal fremme forslaget forud for en af de årlige budgetforhandlinger. Lokaludvalget, som 

du allerede har skrevet til, har normalt mulighed for at påvirke de relevante udvalgsmedlemmer op til 
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budgetforhandlingerne, men det er i sidste ende de folkevalgte selv, der beslutter hvilke sager, de vil 

fremme. 

 

Hvis du selv rejser den nødvendige finansiering og du har udarbejdet et velbeskrevet projekt, så kan du 

altid indsende en ansøgning om tilladelse til selv at udføre projektet på de offentlige veje. Kommunen tager 

så stilling til, om den ønsker at modtage dit projekt som en gave. Du kan læse mere om dette på vores 

hjemmeside: 

 

https://www.kk.dk/borger/parkering-trafik-og-veje/trafik-og-veje/soeg-tilladelse-til-vejaendringer 

 

Du er også altid velkommen til at ringe til mig. 

 
Med venlig hilsen  

Søren Kastoft 
Enhedschef 
Tilladelse til Vejændring 
 

 

Ad 3. Hærværk på kabelskabe: Svar fra teknik- og miljøborgmesteren 

 

Fra: Borgmesteren TMF  

Sendt: 13. december 2023 16:42 

Emne: Svar på henvendelse om kabelskabe fra 3. partsejere på Strøget og gaderne i øvrigt  

 

(…) 

 

Tak for din henvendelse.  

 

Jeg er enig med dig i, at det er ærgerligt, at mange af byens elskabe desværre er ramt af hærværk. Jeg har 

spurgt forvaltningen om, hvad vi som kommune kan gøre ved problemet.  

 

Når det drejer sig om el-kabelskabe ejet af 3. part, gælder det, at forvaltningen gennem tilladelsen til 

opsætning af skabene har mulighed for at anmode ejerne af el-kabelskabene om renholdelse af skabene. 

Forvaltningen er opmærksomme på problemstillingen og vil gå i dialog med ejerne af el-kabelskabene, for 

at gøre opmærksom på ejernes forpligtelser ifm. med renholdelse af el-kabelskabene.  

 

Forvaltningen har også kommenteret på mulighederne for at male eller udsmykke skabene med afsæt i de 

eksempler, du nævner i din henvendelse. Da skabene ikke ejes af kommunen, er det op til ejerne selv at 

beslutte, om de skal males eller udsmykkes.  

 

Det kunne være en mulighed, at KCC eller andre går sammen om et kunstprojekt, som det Svendborg 

Kommune har gennemført. Det vil selvfølgelig forudsætte at ejerne vil være med i et sådant projekt.  

 
Med venlig hilsen  

Line Barfod 

Teknik- og Miljøborgmester 

_______________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  

 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fborger%2Fparkering-trafik-og-veje%2Ftrafik-og-veje%2Fsoeg-tilladelse-til-vejaendringer&data=05%7C02%7C%7Ccff8a4bae0c043aea5a408dc0c55516d%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638398807772011541%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=0E9BSwUdLpuqzUqbXmD7JkR8QJdXEVUhrV0JU9MWfSU%3D&reserved=0

